
 
Valtuustoryhmien yhteinen valtuustoaloite: Ikäihmisten hoitoon lisää hoivapaikkoja 
 
Kaupunginhallitus 23.01.2023 § 15  
  
 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 19.12.2022 annettiin seuraanvan 
sisältäinen valtuustoaloite: 
 
”Valtuustoaloite: Ikäihmisten hoitoon lisää hoivapaikkoja. 
 
Parkanolaisia ikäihmisiä on tällä hetkellä 25-30 henkilöä Parkanon 
ulkopuolisissa hoivapaikoissa. Edelleen myöskin hoivapaikkojen tarvetta 
on lisääntyvässä määrin ja se tarve tuskin missään vaiheessa vähenee. 
Hoivapaikkojen tarvitsijoiden ja heidän omaistensa kannalta olisi 
inhimillisesti ja taloudellisestikin tärkeää, että hoivapaikkoja olisi riittävästi 
omalla paikkakunnalla. Hoivapaikkojen lisärakentamismahdollisuus olisi 
mielestämme mahdollisimman pian otettava Parkanon kaupungin 
resurssisuunnitelmaan mukaan. 
Väistön hoivakodin alueen yhteydessä on rakentamiseen sopivaa 
tonttitilaa. Alue olisi myöskin logistisesti sopiva lisärakentamiseen. 
Tiettävästi myöskin Väistön omistavan yhtiön kassatilanne mahdollistaisi 
kohtuullisen ”pesämunan” asettamisen hoivakodin laajentamiselle. 
 
Edelläolevaan viitaten esitämme, että Parkanon kaupunki aloittaisi 
neuvottelut Pirkanmaan hyvinvointialueen kanssa ja sitä kautta 
mahdollisimman pian valmistelut Väistön hoivakodin laajennuksen 
suunnitteluun ja asettaisi parlamentaarisen suunnitteluryhmän asian 
eteenpäin saattamiseksi. 
 
Parkanossa 19.12.2022 
 
Keskustan valtuustoryhmän puolesta 
Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä 
Parkanon Perussuomalaisten puolesta 
Parkanon kokoomuksen valtuustoryhmä 
 
Valmistelija: kaupunginsihteeri Anne Ranta 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisen toimialan 
valmisteltavaksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Tekninen lautakunta 15.02.2023 § 7  
  
 

Valmistelija: tekninen johtaja Mika Haanpää 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Mika Haanpää 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää, että tekninen toimiala aloittaa asian 
selvittelyn. 

 
Käsittely  

 



Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 03.02.2025 § 21   
       

 
 

Keskustan, sosialidemokraattien, perussuomalaisten ja kokoomuksen 
valtuustoryhmät ovat jättäneet 19.12.2022 valtuustoaloitteen ikäihmisten 
hoivapaikkojen lisäämisestä. Kaupunginhallitus on 23.1.2023 lähettänyt 
aloitteen teknisen toimen valmisteltavaksi. Aloitteen käsittely on 
tammikuussa 2025 siirretty johtoryhmän päätöksellä hallinnon 
valmisteltavaksi. 
 
Aloitteen mukaan kaupungin tulisi edistää ikäihmisten hoivapaikkojen 
rakentamista Parkanoon, Koy Väistön Ryhmäkotien yhteyteen ja asiassa 
tulisi käynnistää neuvottelut Pirkanmaan hyvinvointialueen kanssa. 
 
Vastaus aloitteeseen 
 
Aloite koskee sosiaali- ja terveyspalveluita, jotka ovat sote-uudistuksen 
myötä siirtyneet vuoden 2023 alusta lukien hyvinvointialueiden vastuulle.  
 
Kaupunki on tammikuussa 2025 käynyt neuvotteluja Pirkanmaan 
hyvinvointialueen kanssa Parkanossa sijaitsevien sote-kiinteistöjen 
jatkokäytöstä siirtymäkauden jälkeen. Hyvinvointialue ei tuonut esiin 
tarvetta uusille ikäihmisten hoivaan tarvittaville tiloille paikkakunnalla.  
 
Hyvinvointialueen hyväksytyissä, julkisissa suunnitelmissa mainitaan mm.: 
- Hyvinvointialueen toimitilaohjelmassa 2023-2025 tavoitteena on 

vähentää toimitilojen yhteispinta-alaa 20 % vuoteen 2025 mennessä. 
(aluehallitus 20.11.2023 § 327) 

- Hyvinvointialueen selvityksessä ”Ikäihmisten asumisen palveluiden 
palveluverkko” todetaan, että ympärivuorokautista asumispalvelua 
vähennetään merkittävästi, laitoshoito lopetetaan ja tilalle järjestetään 
kevyempää yhteisöllistä asumista. Yhteisöllistä asumista lisätään 
suhteessa vähennettäviin hoivapaikkoihin erityisesti maakunnan 
keskusalueilla. Kolmostien Terveyden alueella (Parkano-Kihniö) 
ympärivuorokautisesta hoivasta vähennettäisiin 22 paikkaa, jota 
kompensoitaisiin 18 yhteisöllisen asumisen paikalla vuoteen 2035 
mennessä. (aluehallitus 25.3.2024 § 96) 

 
Kokonaisuutena hyvinvointialueella ei ole tarvetta ikäihmisten 
hoivapalveluiden lisäämiseen Parkanossa, pikemminkin tarve on 
vähenevä. Erillisten neuvottelujen käyminen aloitteen tarkoittamalla tavalla 
ei siten ole tarkoituksenmukaista.  
 
Valmistelija: hallinto- ja talousjohtaja Aleksi Saukkoriipi 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää antaa yllä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen ikäihmisten hoivapaikoista. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 



 
Kaupunginvaltuusto 24.02.2025 § 6   
390/00.01.03.01.01/2022       

   
 
 

 
Valmistelija: hallinto- ja talousjohtaja Aleksi Saukkoriipi 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus    

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa valtuustoaloitteen vastauksen tietoon saatetuksi ja 

loppuun käsitellyksi. 
 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


